
 

 

Ordinært møde i JSLs Hovedbestyrelse 

D. 16.-17. november 2024 

Lokation: Absalon, Slagelse 

 

Lørdag d. 16. november 

Til stede: Kaya, Liv, Anne-Marie, Anna-Mai, Juliane, Lasse, Cecilie, Milla, Katrine 

 

Kl. 10:30-11 

Ankomst og let snack 

 

Kl. 11-11:30 

Lis kommer på 

Uddannelsesreformen: 

To dele - EPX og professionsuddannelserne. 

EPX har fået mest opmærksomhed. Der har været teknisk gennemgang af delen med 

professionsuddannelserne i tirsdags d. 12/11. Nu skal forhandlingerne i gang. Det forlyder, at 

for at komme ind på jordemoderuddannelsen skal man tage en EPX. Jordemoderforeningen 

har sendt til alle ordfører, at de har svært ved at se fordelene i det hos os. De siger, at de 

stadig håber på, vi bliver taget ud af reformen. Regeringen siger højere taksameter, flere 

timer, mere vejledning og ???. Jordemoderforeningen mener, at vi allerede har det, så derfor 

bliver det ikke et kvalitetsløft for os umiddelbart, og det erkender regeringen ikke 

umiddelbart. Sandra fra liberal alliance forstår professionsuddannelserne. Hun siger at nogle 

uddannelser godt kunne klares hurtigere, og nogle kunne bruge mere tid, heriblandt, 

jordemoderuddannelsen, men vi ved ikke om hun har noget at sige. Det er kun SF og LA, der 

har svaret jordemoderforeningen. Det koster 11 mio at undtage jordemoderuddannelsen. Det 

er jo ikke så stort et beløb ift. de 2,1 mia de bruger på hele reformen. Jordemoderforeningen 

skriver et debatindlæg, der formentlig bliver trykt i slut november. Strategien er at vi skal se 

om vi kan råbe højere.  

Jordemoderforeningen har lavet en podcast “jordemoderkaffe” med et indslag “espressoshot”. 

Her er der et afsnit der omhandler uddannelsesreformen. 

Måske et forsøg værd at få nogle ordfører til at kæmpe vores kamp ift. at mindske 

nedskæringerne så meget som muligt. Og særligt vigtigt hvis vi får igennem at vi selv kan 



 

 

være inde over, hvor ECTS pointene skal skæres. Det forlyder at de 15 ECTS point skal 

skæres fra teorien. Det kan jordemoderforeningen ikke se for sig. Vi har i forvejen mindst 

teori af alle professionsbachelorer, og hvis vi skærer fra praktikken, så bliver det svært at leve 

op til EU-direktivet. 

Lis har forstået det sådan at vi beholder bachelorgraden, men sænker kravene for det, sådan at 

man teknisk set kan læse videre på universitetet, også kandidatgrad, men det så praktisk set 

bliver for svært, fordi vi ikke har samme forudsætninger som nu, og ikke længere får 

videnskabsteori. Umiddelbart ikke super positiv overfor de nye professionsmastere. Kan ikke 

se meningen med den 

 

Lis har været nede i Bruxelles og høre om EU-direktivet. Der har været en spørgerunde hos 

jordemoderforeningen, skolerne, ministerier m.m. men det har været lidt en fiasko, fordi de 

har stillet spørgsmålene mærkeligt, så der er ikke svaret ordentligt på dem. Så man gør det 

igen. Det bygger på, om der er en teknologisk udvikling der gør, at der skal indgå nogle andre 

ting i jordemoderuddannelsen, fx. mere om mental sundhed. Nu har de fået nye svar, og det 

kigger de så på og kommer med en samlet rapport i 2025 ift. nye elementer i uddannelsen. 

Man er ikke enig i de europæiske lande om hvor meget skolegang man skal have haft for at 

komme ind på uddannelsen. Det er ift. om man skal have en gymnasiel uddannelse eller 

sygeplejerskeuddannelse????. Der er dog en generelt tilgang i EU om at 

jordemoderuddannelsen skal være længere. 

 

NJF: 

Der kommer til at være time-slots, hvor man har et lille oplæg om whatever, og så er der tid 

til spørgsmål. Der bliver også lagt op til at der skal være workshops, som giver anledning til 

mere diskussion og debat og vidensdeling og dialog omkring bl.a. de forskellige aktuelle 

forskningsprojekter. Der kommer nogle støttebilletter, man kan søge om - det skal vi holde 

øje med. Jordemoderforeningen kommer også til at søge om at få nogle studerende som 

medværter, som på den måde kan komme gratis med, og være behjælpelig, men også får tid 

til at se nogle oplæg/workshops. JSL har sendt et abstract ind. Hvis vi får det med, skal vi 

stadig betale for at komme med, men kan også søge om det???? (kan læse om dette på 

hjemmesiden). Lis finder ud af mere og vender tilbage til Cecilie ift. vores deltagelse, og så 

vender Cecilie tilbage til hele HB. 

 

Region Østdanmark: 



 

 

Jordemoderforeningen er opmærksom på, at det handler rigtig meget om læger, de ældre, de 

syge - så umiddelbart ikke så jordemoderfagligt. Det kan komme til at påvirke jordemødre, 

ift. at man kan blive sendt til et andet hospital. Ret nyt, de ved ikke så meget, de kigger mere 

på det. Kigger også ind i hvordan de kan beholde nogle af de nu regionale organiseringer 

såsom hjemmefødselsordningen i nuværende region sjælland, når det bliver slået sammen. 

Der bliver talt om det alment medicinske område???? 

 

Jobsituationen i landet: 

Det har jordemoderforeningen ikke kigget så meget ind i lige nu, det kunne de godt være 

interesseret i. Lis tager det med tilbage til jordemoderforeningen. 

 

Kl. 11-12 11:30-12:30 

1) Tjek-ind 

2) Valg af referent og ordstyrer  

a. Liv er referent, Anne-Marie er ordstyrer 

3) Godkendelse af dagsorden  

a. √ 

4) Godkendelse af referat fra sidst 

a. √ 

5) Opfølgning fra sidst 

a. Mobilepay ift. egenbetaling 

i. Tages på økonomi-punkt  

b. Holdningspapir 

i. Succes med at udgive det på sociale medier! Godt arbejde 

ii. Der er ønske om, at der kommer flere eksemplarer ud på skolerne, til 

underviserne, i klasselokalerne etc.  

iii. Cecilie har sendt et debatindlæg ind til SLS omkring normkritik  



 

 

iv. Skal Holdningspapiret evt. være næste års prioritering? Afholde 

workshops eller andet? Tage dette med på stormødet og høre hvad de 

studerende tænker om dette.  

c. Klinikvilkår  

i. Har fået et punkt senere. 

d. Noca workshop 

i. Non-profit organisation, der samler HR og taler om 

normkritik/inklusion på arbejdspladser. De havde fundet vores 

holdningspapir og inviterede JSL til at komme og fortælle om det 

ii. Der er sendt abstract med indhold fra workshoppen ind til NJF, så vi 

kan komme med til konferencen og fortælle om holdningspapiret. 

  

Kl. 12-13 12:30-13:30 

1) Nyt fra 

a) Forretningsudvalget: 

i) Forpersonskabet har holdt mange møder med studenterforeninger  

ii) Vi er blevet optaget i ESB! Elev- og studenterbevægelsen. Det er en 

forening for studenterforeninger, her mødes man og samarbejde om 

forsk. problematikker. ALLE de store studenterforeninger er med, og 

nu er vi også 

iii) Koster 5.000,- om året 

b) JSL Aalborg: 

i) Helena er ikke til at komme i kontakt med  

ii) Christel fra Aalborg har taget kontakt til Cecilie, ønsker at forbedre 

samarbejdet. Der er forvirring, men engagement i Aalborg  

iii) Milla og Cecilie holder kontakten til Christel og forsøger at stabilisere 

bestyrelsen deroppe  

c) JSL Esbjerg: 

i) Midtvejsevaluering er problematisk. Det er en underviser fra 

uddannelsen, der står for det - afviser flere af de studerendes ønsker 

med det samme, italesætter evalueringerne mens de kommer på bordet. 

Der er ønske om at det skal være mere anonymt og de studerendes 



 

 

ønsker skal skrives ned, tages seriøst og tages med videre - ikke 

“krølles sammen og smides ud med det samme”. De studerende føler 

ikke, de kan være ærlige og sige deres mening  

ii) Alle multiple-choice eksamener er blevet forkortet med 30 min. 

iii) Der er kommet vildt gode præmier til julebanko, godt arbejde! 

iv) Der er lidt ubalance i engagementet, der hviler en stor del på 6. 

semester lige nu 

v) Men generelt går det rigtigt godt, det går godt med rekruttering  

d) JSL København 

i) Der arbejdes for synlighed - hvem er vi, hvad kan vi bruges til  

ii) Der er stort engagement fra 1. semester, der sker meget på sociale 

medier og nogle sociale arrangementer  

iii) Til gengæld har der været rift om pladserne på de forsk. råd - sejt med 

engagement, men det kan være sårbart at skulle stemme/vælge nogen 

fra fordi der ikke er plads  

e) JSL Slagelse 

i) Går godt i JSL Slagelse  

ii) Godt fremmøde til fællesfrokoster  

iii) Der har været akupunktur-kursus for de studerende, planlagt af JSL 

iv) Dårlig social trivsel på 3. og 4. semester - uddannelseslederen tager fat 

på det, Kaya tager fat på semesterrepræsentanterne  

v) Skolen er næsten fuld af alle semestre nu, der er ikke undervisere nok, 

5. semester har været “hullet” og undervisning er blevet rykket en del 

f) Jordemoderforeningen: 

i) Se punkt længere oppe 

2) Status på økonomi: 

a) Medlem af jordemoderforeningen - husk at meld ud til de nye semestre at det 

er vigtigt at melde sig ind, det er vores fundament!  

b) Der er kommet mega godt styr på økonomien - stor ros!  

 

Kl. 13-13.30 13:30-14 

1) Frokostpause 

 

Kl. 13:30-14.15 14-14:45 



 

 

1) Status på igangværende arbejdsopgaver 

c) Elev- og studenterbevægelsen 

i) Vi har præsenteret JSL for ESB - de optog os heldigvis  

ii) Der er møde den 4. december, Milla og Cecilie undersøger  

om de kan deltage 

d) Klinikvilkår 

i) Er det sendt ud alle steder? 

(1) Mangler nord og midt - Milla sørger for det 

ii) Feedback? 

(1) De uddannelsesansvarlige har samlet et skriv med deres 

holdninger til vores klinikvilkår og sendt det til JSL Slagelse - 

Kaya og Ellie arbejder videre med det herfra og sender et svar 

tilbage, fortsætter samarbejdet  

(2) JSL Slagelse er inviteret til møde den 27. november omkring 

klinikvilkårerne, det er de uddannelsesansvarlige jordemødre i 

Region Sjælland + uddannelsesleder. 

iii) Hvad skal der ske herfra? 

(1) I januar-mødet aftaler vi, hvordan vi vil invitere til et møde 

for alle danmarks uddannelsesansvarlige jordemødre, 

chefjordemødre, uddannelsesledere på jdm.udd. samt relevante 

undervisere. Det skal være et informationsmøde, hvor vi 

fortæller om klinikvilkårerne. Vi vil invitere en fra JMF til at 

være ordstyrer. Ideen er at informere - ikke diskutere.  

e) Julekonkurrence på instagram 

i) Cecilie og Milla har lavet en julekalender! Der er konkurrencer og 

gaver til uddeling hver dag. 

ii) Dem, der vinder/deltager er kun for medlemmer  

iii) Man tilmelder sig konkurrencen vi de lavede instagram-opslag/reels. 

Bliver videre delt via stories på de lokale afdelinger.  

iv) Kæmpe klapsalve <3  

 

Kl. 14:15-15.00 14:45-15:30 

1) Diskussionspunkter: SoMe 

a) Status på SoMe 



 

 

i) Vi når ud til rigtig mange med vores stories! Vi når ud til flest om 

eftermiddagen/tidlig aften 

b) SoMe-ansvarlige? 

i) Dem, der tager opgaver på sig, der indeholder SoMe, poster.  

Det er ikke låst hvem, der må poste eller ej 

c) Plan over, hvordan vi gerne vil bruge det, og hvad der skal ske fremover 

i) Der lægges ingen strategi  

 

Kl. 15-15:15 15:30-15:45 

Snack.  

 

Kl. 15:15-17 15:45-17:30 

Planlægning af stormøde: 

1) Dato 

a) 22. marts 2025  

2) Lokale/forplejning: 

a) Studenterhuset Odense er booket - Liv tjekker op på 

3) Arbejdsplan 2025/2026: 

a) Emner vedtaget - Cecilie færdiggør  

4) Oplæg/underholdning: 

a) Fagligt: 

i) Tema, abort - paneldebat? Etisk råd, DSOG, sex og samfund, KULU, 

Fritt val (færøerne for abort), Retten til liv (færøerne mod abort),  

ii) Tema, obstetrisk vold - nyt dansk studie 

iii) Tema, hjemmefødsel - hjemmefødselsordningen 

iv) Stine Marsal  

b) Underholdning: 

c) Hilsen fra de andre studenterorganisationer 

5) Vedtægtsændringsforslag 

a) Hvis man ikke er til at komme i kontakt med, hvad gør man så 

6) Økonomi 

a) Budget lægges 

b) Penge til en officiel powerpoint, der bruges til studiestart? Gennemgående 

tema/farvevalg, genkendelighed 



 

 

7) SoMe → invitation 

a) Hvordan skal den sendes ud? Instagram, facebook, itslearning, email, 

tidsskrift, JMF SoMe  

8) Goodiebags  

a) Brochure 

b) Mens-hakkere  

9) Årsberetning-punkter  

10) Deadlines for at sende program/dokumenter ud 

11) Hvad vil vi ellers have med af punkter?  

a) Holdningspapiret - updates? 

b) Klinikvilkår - updates? 

 

Kl. 17 17:30 

JULEFROKOST WUUHUU!!! 

 

 

Søndag d. 17. november 

Til stede: Juliane, Lasse, Milla, Cecilie, Kaya, Liv, AM, Katrine (online), Anna-Mai 

 

Kl. 9-9:30 

Morgenmad 

 

Kl. 9:30-10:30 

Stormøde fortsat 

 

Planlægning af stormøde: 

12) Dato 

a) 22. marts 2025  

13) Lokale/forplejning: 

a) Studenterhuset Odense er booket - Liv tjekker op på 

14) Arbejdsplan 2025/2026: 

a) Emner vedtaget - Cecilie færdiggør  

15) Oplæg/underholdning: 



 

 

a) Fagligt: 

i) Tema, abort - paneldebat? Etisk råd, DSOG, sex og samfund, KULU, 

Fritt val (færøerne for abort), Retten til liv (færøerne mod abort),  

ii) Tema, obstetrisk vold - nyt dansk studie 

iii) Tema, hjemmefødsel - hjemmefødselsordningen 

iv) Stine Marsal  

v) Beslutning:  

(1) Anne Ruby til fagligt oplæg  

(2) Flest stemmer på “Hvordan ser fremtidens 

jordemoderuddannelse ud?” og næstfleststemmer på “Abort”  

(3) Ideer til deltagere: uddannelsesordfører (Sofie Lippert (SF), 

Sandra Skalvig (LA)), jordemoderforeningen (Lis Munk/Mette 

Rotesan), Christina Egelund, forpersoner for danske 

professionshøjskoler, Jonas Egebart (formand for SST), Rikke 

Damgård (professor + jdm), Marie Henriette Madsen (Vive, 

sundhedsprofessionelles roller), chefjordemoder (Vibeke 

Lafrenz), uddannelsesleder (Camilla Temmesen), Anne Vang 

Rasmussen (rektor på KP), Obstetriker og Formand for DSOG, 

Katrine Evelyn Jensen (forbundsformand DSU), Lise Lotte 

Andersen: lise.lotte.andersen@rsyd.dk, en studerende  

(4) Prioriteringsrækkefølge: 

(a) Sofie Lippert (udd. ordfører SF) (spørg Nicolaj) (Cecilie 

ringer) 

(b) En fra Vive - spørg hvem de vil foreslå (Juliane ringer) 

(c) Jordemoderforeningen (Lis, Anne-Mette) (Cecilie 

ringer) 

(d) Rikke Maimburg (jordemoder, professor) (Anne-Marie 

ringer) 

(e) En fra danske professionshøjskoler / rektor (Anna-Mai 

ringer) 

(f) Christina Egelund (Kaya skriver - min@ufm.dk)  

(5) Moderator: Nicolaj fra SLS, Frida Groth + venner 

b) Underholdning 

i) Lattercoach? eller teambuilding  

mailto:lise.lotte.andersen@rsyd.dk


 

 

ii) Besluttes i januar, når vi har et mere præcist budget 

c) Hilsen fra de andre studenterorganisationer 

i) Milla og Cecilie står for dette  

16) Vedtægtsændringsforslag 

a) Opdateret 

17)  Økonomi 

a) Budget lægges - Katrine har et udkast klar til mødet i Januar.  

b) Penge til en officiel powerpoint, der bruges til studiestart? Gennemgående 

tema/farvevalg, genkendelighed 

i) Der bruges ikke penge på det, men Milla og Juliane kender nogen, der 

måske vil gøre det gratis  

c) Forslag: køb af t-shirts med logo og lækkert design, der kan bruges til fx 

folkemødet og ved studiestart. 20 stk. Husk forsk. størrelser  

i) Lasse står for at indhente tilbud 

d) 50 kr. for deltagelse, refunderet transport 

e) Afstemning: dem, der ikke er medlem af JSL, skal selv betale transport, men 

får forplejning betalt ligesom medlemmer gør. Dette stemmes for 

i) Hvis man melder sig ind på selve stormødet, kan man få betalt 

transport  

18) SoMe → invitation 

a) Hvordan skal den sendes ud? Instagram, facebook, itslearning, email, 

tidsskrift, JMF SoMe, ud på holdene, facebook-begivenhed, plakat, survey-

tilmelding  

i) AM og Liv står for det hele woop woop 

ii) Inden 1. december - skal der sendes til HB en plakat, der kan hænges 

op, en besked til itslearning, canva-billeder 

iii) Mail klar til ultimo januar  

iv) Der skal hænges plakater op  

(1) Juliane - Esbjerg 

(2) Anna-Mai - KBH 

(3) Kaya - Slagelse  

(4) Milla og Cecilie hører om Christel kan SoMe fra Aalborg 

19) Goodiebags  



 

 

a) Brochure - skal opdateres med ny dato for stormøde, ny arbejdsplan og 

forpersonskabets tlf. numre og navne fjernes. Milla gør dette. Print 40-50 til 

stormødet og afvent print ift. studiestart til september 2025 for så at sætte 

navnene ind igen. 

b) Mens-hakkere  

c) Klistermærker  

d) Summerbird - Cecilie  

20) Årsberetning-punkter  

a) Folkemødet  

b) Blev medlem i ESB 

c) Turbo red uddannelsen  

i) debatindlæg  

ii) demo  

iii) sundhedsmonitor  

d) Afholde stormøde  

e) Noca  

f) Forklar om hvor lang vi er nået med arbejdsplanen 

g) Synlighed (julekalenderen)  

h) Måske nævne hvis vi ved om vi skal holde oplæg til NJF  

i) Takeover på insta  

j) En stjernekollega 

 

21) Deadlines for at sende program/dokumenter ud 

a) Endelig deadline fastsættes på mødet d. 8. januar 

 

22) Hvad vil vi ellers have med af punkter?  

a) Ikke flere  

 

Kl. 10:30-12:30 

1) Diskussionspunkter: 

a) Uddannelsesreform 

i) Synlighed/øget bevidsthed blandt de studerende 



 

 

(1) Vi savner opbakning/information/kamp fra 

Jordemoderforeningen - de kommer ud med noget i december, 

når de begynder forhandlingerne? 

ii) Hvor er det muligt konkret at skære ned på uddannelsen, hvis det ender 

med, at den forkortes? 

iii) Vi skal kæmpe for, at vi “slipper uden om” reformen - flere af 

forslagene/de nye krav lever vi allerede op til ift. de andre uddannelser  

iv) Argumenter imod: 

(1) Forbeholdt virksomhedsområde → vi har vores helt eget 

område, og det skal vi kunne være rustede til  

(2) Vi arbejder med faggrupper der har kandidatniveau og er 

specialistuddannede, vi skal kunne deltage fagligt i de debatter 

der er og kunne deltage aktivt i udviklingen af vores fag. Det 

kræver vi har viden om videnskabsteori, har et akademisk 

niveau, der svarer til en bachelor, kan videreuddanne os  

(3) I Europa/EU er der generel stemning for at forlænge 

uddannelserne for jordemødrene → ICM (den internationale 

jdm.forening) mener det også, abefaling om 4 år 

(4) Hvis vi sammenligner os med andre uddannelser, så er vi 

allerede i mindre hold, har mere fremmødeundervisning 

(særligt i mindre hold), mere simulationsundervisning  

(a) 28 timer i store hold vs. 355 timer i små hold, de andre 

uddannelser har ikke samme fordeling 

(b) I ønsker bedre praktik og i min. 6 mdr. af uddannelsen, 

vi har allerde 50% praktik. Vores kvalitet af praktik er 

1-1 hængt op på, hvor mange jordemødre, der er i 

klinikken. Bedre praktik kommer ikke af et 

“kvalitetsløft af uddannelsen” - det kan i vores tilfælde 

kun lykkes ved en forbedring af færdiguddannede 

jordemødres vilkår og antal af jordemødre, der kan 

undervise i klinikken. Der er i forvejen et godt og tæt 

samarbejde mellem skolerne og klinikstederne 



 

 

(i) Hvis I vil have mere og bedre praktik skal I have 

bedre vilkår til jordemødrene derude, så der er 

nok til at undervise os og gøre os til dygtige 

jordemødre - og så vi ikke forlader faget 

bagefter. Gode praktikperioder giver stærke 

jordemødre, der bliver i faget  

(c) Frafaldsprocenten er lavere på jordemoderuddannelsen 

end på andre uddannelser (10%, 

https://www.ug.dk/vaerktoej/uddannelseszoom/#!/para

meters?subeducations=udb2-jordemoder:101627,udb2-

sygeplejerske:101522,udb2-

paedagog:265421,&tab=udd)  

(d) Praksisbaseret prøve - vi har hvert andet semester en 

praksisbaseret eksamen i forvejen  

(5) Det skal være et kvalitetsløft for andre uddannelser - for netop 

jordemoderuddannelsen vil prestigen og kvaliteten blive 

forringet 

(6) Jordemødrene har kæmpet i flere år for trivslen og mod flugten 

fra fødegangene - at forringe uddannelsen vil give mere usikre 

og stressede studerende og dermed dårligere faglig kvalitet og 

dermed øget risiko for at flere falder fra  

(7) Jordemoderledede fødesteder har en langt mindre sectiorate, 

en bedre patienttilfredshed og -sikkerhed. Det er LANGT 

billigere for samfundet at have jordemoderledede klinikker. 

Hvis jordemødre får en ringere uddannelse, vil det resultere i 

at jordemødre har mindre ansvar og et mindre 

virksomhedsområde → og dermed en dårligere 

svangreomsorg, dårligere tilfredshed blandt patienter og en 

dyrere praksis  

(8) Der er IKKE plads til flere jordemoderstuderende. Lige nu 

uddanner vi for mange, og om få år er der ikke flere jobs at få. 

Vi opfylder altid alle studiepladserne på hver 

https://www.ug.dk/vaerktoej/uddannelseszoom/#!/parameters?subeducations=udb2-jordemoder:101627,udb2-sygeplejerske:101522,udb2-paedagog:265421,&tab=udd
https://www.ug.dk/vaerktoej/uddannelseszoom/#!/parameters?subeducations=udb2-jordemoder:101627,udb2-sygeplejerske:101522,udb2-paedagog:265421,&tab=udd
https://www.ug.dk/vaerktoej/uddannelseszoom/#!/parameters?subeducations=udb2-jordemoder:101627,udb2-sygeplejerske:101522,udb2-paedagog:265421,&tab=udd
https://www.ug.dk/vaerktoej/uddannelseszoom/#!/parameters?subeducations=udb2-jordemoder:101627,udb2-sygeplejerske:101522,udb2-paedagog:265421,&tab=udd


 

 

jordemoderuddannelse. Det vil ikke give mening at åbne op for 

at det skal være nemmere at komme ind på 

jordemoderuddannelsen 

(9) Ekstra argumenter fra underskriftsindsamling + artikel  

(10) https://ufm.dk/aktuelt/pressemeddelelser/2024/filer/fakt

aark-reform-af-

professionsbacheloruddannelserne.pdf?fbclid=IwY2xjawGmry

ZleHRuA2FlbQIxMAABHcHt4cKFOiVni_EDFnDjSwJyEHV

5k3qKdeH1F-

BRRcwlnBJJjRkI_Q_bvw_aem_13t0FCEwmI67_H9j4xoYpg  

 

Kl. 12:30-13 

Frokost 

 

Kl. 13-13:30 

1) Arbejdsplan 2024/2025: Når vi i mål? 

a) Trivselsundersøgelsen når ikke at blive færdigggjort, men bliver opstartet - og 

vil kunne hjælpe i samarbejdet og forhandlingerne om klinikvilkårerne og 

jordemoderuddannelsens længde  

b) Medlemstal! Ros til Esbjerg → Slagelse, Aalborg og København halter lidt 

 

Kl. 13:30-14 

1) Næste møde: 8. januar 2025: Online møde 16-19 - ændret 

2) Punkter til SoMe 

a) SoMe fra mødeweekend - Cecilie  

b) Indkaldelse til Stormøde - save the date - AM og Liv 

c) Julekalender! - København står for dette 

d) Forkortelse af uddannelse - information om at dette sker 

i) Der skal laves et pinned opslag om det på instagram - Anna-Mai står 

for det 

ii) Der skal laves en mail til de studerende, når skrivet er færdigt og vi har 

en plan med JMF - det færdige skriv sendes til de studerende på mail + 

information om hvad der sker - AM, Liv og Milla  

https://ufm.dk/aktuelt/pressemeddelelser/2024/filer/faktaark-reform-af-professionsbacheloruddannelserne.pdf?fbclid=IwY2xjawGmryZleHRuA2FlbQIxMAABHcHt4cKFOiVni_EDFnDjSwJyEHV5k3qKdeH1F-BRRcwlnBJJjRkI_Q_bvw_aem_13t0FCEwmI67_H9j4xoYpg
https://ufm.dk/aktuelt/pressemeddelelser/2024/filer/faktaark-reform-af-professionsbacheloruddannelserne.pdf?fbclid=IwY2xjawGmryZleHRuA2FlbQIxMAABHcHt4cKFOiVni_EDFnDjSwJyEHV5k3qKdeH1F-BRRcwlnBJJjRkI_Q_bvw_aem_13t0FCEwmI67_H9j4xoYpg
https://ufm.dk/aktuelt/pressemeddelelser/2024/filer/faktaark-reform-af-professionsbacheloruddannelserne.pdf?fbclid=IwY2xjawGmryZleHRuA2FlbQIxMAABHcHt4cKFOiVni_EDFnDjSwJyEHV5k3qKdeH1F-BRRcwlnBJJjRkI_Q_bvw_aem_13t0FCEwmI67_H9j4xoYpg
https://ufm.dk/aktuelt/pressemeddelelser/2024/filer/faktaark-reform-af-professionsbacheloruddannelserne.pdf?fbclid=IwY2xjawGmryZleHRuA2FlbQIxMAABHcHt4cKFOiVni_EDFnDjSwJyEHV5k3qKdeH1F-BRRcwlnBJJjRkI_Q_bvw_aem_13t0FCEwmI67_H9j4xoYpg
https://ufm.dk/aktuelt/pressemeddelelser/2024/filer/faktaark-reform-af-professionsbacheloruddannelserne.pdf?fbclid=IwY2xjawGmryZleHRuA2FlbQIxMAABHcHt4cKFOiVni_EDFnDjSwJyEHV5k3qKdeH1F-BRRcwlnBJJjRkI_Q_bvw_aem_13t0FCEwmI67_H9j4xoYpg
https://ufm.dk/aktuelt/pressemeddelelser/2024/filer/faktaark-reform-af-professionsbacheloruddannelserne.pdf?fbclid=IwY2xjawGmryZleHRuA2FlbQIxMAABHcHt4cKFOiVni_EDFnDjSwJyEHV5k3qKdeH1F-BRRcwlnBJJjRkI_Q_bvw_aem_13t0FCEwmI67_H9j4xoYpg


 

 

3) Evaluering 

a) Flere informationer i indkaldelsen, fx adresse, overnatning, transport 

b) Godt arrangement om aftenen 

c) Mega godt møde, vi har været effektive  

d) Milla er ordstyrer på næste møde og leger med en ny struktur ift. talerliste  

e) Esbjerg holder næste fysiske møder til foråret/sommer  

4) Eventuelt 

a) Bauta siger nu officielt, at de dækker fødselsskader  

 

Kl. 14 

Farvel og tak for i dag og igår! 

 

 

Næste mødedatoer i 2025: 

8. januar: Onlinemøde kl. 16-19 - ændret 

22. marts: Stormøde i Odense 

 

Kategori Arbejdsopgaver  Ansvarlig Deadline Status 

Holdningspapir Dele 

holdningspapir ud 

til flere undervisere  

Katrine, Cecilie/Milla, 

Lasse 

Hurtigst 

muligt  

 

Holdningspapir Update fra de 

udd.ansvarlige og 

udd.lederne - vil de 

arbejde videre med 

det? 

Liv Hurtigst 

muligt 
√ 

Aalborg Forsøger at 

stabilisere 

bestyrelsen i Nord 

gennem Christel 

Cecilie og Milla Hurtigst 

muligt 

 

Økonomi Skriv til Jette om 

regning på ca. 

4.000 kr. - hvor 

kommer den fra? 

Katrine Hurtigst 

muligt  

 

Klinikvilkår Mangler at blive Milla  Hurtigst  



 

 

sendt ud til midt og 

nord  

muligt 

Stormøde Booking af lokale - 

tjek op på pris og 

bekræfter booking 

Liv Hurtigst 

muligt - mail 

sendt 

√ 

Trivselsundersø

gelse 

Lav et udkast til 

undersøgelsen 

Liv og Juliane Januar-mødet  

Arbejdsplan 

2025/2026 

Lav færdigt udkast  Cecilie  Januar-mødet  

Merchandise Få tilbud på t-shirts Lasse Januar-mødet  

Stormødet Paneldebat-

deltagere og 

oplægdeltager 

Anne-Marie, Anna-Mai, 

Cecilie, Kaya 

1. december, 

herefter 

sendes 

invitation til 

nye deltagere  

 

Stormødet Få video fra 

studenterorganisati

onerne  

Milla og Cecilie Inden 

stormødet 

 

Stormødet Udkast til budget 

lægges 

Katrine Januar-mødet  

Studiestart Flot powerpoint 

laves / find nogen, 

der kan gøre det 

Milla og Juliane  Hurtigst 

muligt 

 

Stormødet Al SoMe AM og Liv Hurtigst 

muligt 

 

Stormødet Mail med invitation 

udsendes  

Liv og AM Den præcise 

dato vurderes 

efter januar-

mødet 

 

Stormødet Mail med alle 

dokumenter sendes 

ud 

Liv og AM Senest to uger 

før stormødet  

 

Stormødet Hæng plakater op Juliane, Anna-Mai, Kaya 

og Milla (/Christel) 

Hurtigst 

muligt 

 

Stormødet Brochure opdateres 

uden navne på 

forpersoner og 

printer  

Milla Inden 

stormødet 

 



 

 

Stormødet Summerbird-

sponsorat 

Cecilie Inden 

stormødet  

 

Stormødet Årsberetning 

udkast 

Cecilie og Milla Januar-mødet  

Red 

uddannelsen 

Renskriv 

argumenter mod 

forkortelse 

Liv og AM (Milla tager 

fat i JMF efter HB har 

godkendt skrivet) 

Inden 

december  
√ 

SoMe SoMe fra 

mødeweekend 

Cecilie  √ 

 


